
DPr-BRM-II.0012.19.8.2020 
Protokół nr 27/VIII/2020 

 
posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

Rady Miejskiej w Łodzi 
z dnia 24 sierpnia 2020 r.  

 
 
I. Obecność na posiedzeniu: 
 
 
stan Komisji   -   8 radnych  
 
obecnych   -   8 radnych  
 
nieobecnych  -   0 radnych    
      
      
 
oraz zaproszeni goście. 
 
 
Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 
 
 
Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
 
Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
 
II. Proponowany porządek posiedzenia: 
 
 

1. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu nr 26/VI/2020 posiedzenia Komisji. 

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi  
w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2020 rok  
– druk nr 197/2020. 

4. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 
 
III. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 
 
 
Posiedzeniu przewodniczył wiceprzewodniczący Komisji p. Michał Olejniczak.  
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Wiceprzewodniczący Komisji p. Michał Olejniczak  powitał obecnych na sali radnych oraz 
zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do 
prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  
 
Następnie Wiceprzewodniczący poinformował, że niniejszy porządek został poszerzony  
Aneksem nr 1. 
 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi  
w sprawie likwidacji centrów administracyjnych oraz utworzenia jednostki 
budżetowej o nazwie Centrum Administracyjne Pieczy Zastępczej i nadania jej 
statutu – druk nr 201/2020. 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek budżetowych o nazwach 
Centrum Administracyjne Nr 3 w Łodzi, Dom Dziecka Nr 13 w Łodzi oraz Dom 
Dziecka Nr 14 w Łodzi i nadania statutów jednostkom - druk nr 202/2020. 

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 1 w Łodzi  
– druk nr 203/2020.  

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 2 w Łodzi  
– druk nr 214/2020. 

5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 3 
„Słoneczna Polana” w Łodzi – druk nr 215/2020. 

6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 4 w Łodzi  
– druk nr 216/2020. 

7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 5 w Łodzi  
– druk nr 217/2020. 

8. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 6 im. 
Stanisława Jachowicza w Łodzi – druk nr 218/2020. 

9. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 7 im. 
Stefana Żeromskiego w Łodzi – druk nr 219/2020. 

10. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 9 – Domowi 
Międzypokoleniowemu Bednarska w Łodzi – druk nr 220/2020. 

11. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek budżetowych o nazwach 
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Centrum Administracyjne Nr 1 w Łodzi oraz Dom Dziecka Nr 10 w Łodzi  
i nadania statutów jednostkom - druk nr 210/2020. 

12. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek budżetowych o nazwach 
Centrum Administracyjne Nr 2 w Łodzi oraz Dom Dziecka Nr 11 oraz Dom 
Dziecka Nr 12 w Łodzi i nadania statutów jednostkom - druk nr 211/2020. 

13. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek budżetowych o nazwach 
Centrum Administracyjne Nr 4 w Łodzi oraz Dom Dziecka Nr 15 i nadania 
statutów jednostkom - druk nr 212/2020. 

14. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek budżetowych o nazwach 
Centrum Administracyjne Nr 5 w Łodzi oraz Dom Dziecka Nr 16 i nadania 
statutów jednostkom - druk nr 213/2020. 

 
 
Wiceprzewodniczący przedstawił proponowany porządek posiedzenia po zmianach.  
 
Proponowany porządek po zmianach: 
 

1. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu nr 26/VI/2020 posiedzenia Komisji. 

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi  
w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2020 rok  
– druk nr 197/2020. 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi  
w sprawie likwidacji centrów administracyjnych oraz utworzenia jednostki 
budżetowej o nazwie Centrum Administracyjne Pieczy Zastępczej i nadania jej 
statutu – druk nr 201/2020. 

5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek budżetowych o nazwach 
Centrum Administracyjne Nr 3 w Łodzi, Dom Dziecka Nr 13 w Łodzi oraz Dom 
Dziecka Nr 14 w Łodzi i nadania statutów jednostkom - druk nr 202/2020. 

6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 1 w Łodzi  
– druk nr 203/2020.  

7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 2 w Łodzi  
– druk nr 214/2020. 

8. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 3 
„Słoneczna Polana” w Łodzi – druk nr 215/2020. 
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9. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 4 w Łodzi  
– druk nr 216/2020. 

10. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 5 w Łodzi  
– druk nr 217/2020. 

11. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 6 im. 
Stanisława Jachowicza w Łodzi – druk nr 218/2020. 

12. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 7 im. 
Stefana Żeromskiego w Łodzi – druk nr 219/2020. 

13. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 9 – Domowi 
Międzypokoleniowemu Bednarska w Łodzi – druk nr 220/2020. 

14. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek budżetowych o nazwach 
Centrum Administracyjne Nr 1 w Łodzi oraz Dom Dziecka Nr 10 w Łodzi  
i nadania statutów jednostkom - druk nr 210/2020. 

15. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek budżetowych o nazwach 
Centrum Administracyjne Nr 2 w Łodzi oraz Dom Dziecka Nr 11 oraz Dom 
Dziecka Nr 12 w Łodzi i nadania statutów jednostkom - druk nr 211/2020. 

16. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek budżetowych o nazwach 
Centrum Administracyjne Nr 4 w Łodzi oraz Dom Dziecka Nr 15 i nadania 
statutów jednostkom - druk nr 212/2020. 

17. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek budżetowych o nazwach 
Centrum Administracyjne Nr 5 w Łodzi oraz Dom Dziecka Nr 16 i nadania 
statutów jednostkom - druk nr 213/2020. 

18. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 
 
Ad pkt 1 - Przyjęcie porządku obrad.  
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianach. 
 
Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za” , przy braku  głosów „przeciw”  i braku  głosów 
„wstrzymuj ących się” , jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała porządek obrad. 
 
 
Ad pkt 2 - Przyjęcie protokołu nr 26/VI/2020 posiedzenia Komisji.  
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Uwag nie zgłoszono. 
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  poddał protokół pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za” , przy braku  głosów „przeciw”  i braku  głosów 
„wstrzymuj ących się” , jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała protokół. 
 
 
Ad pkt 3 – Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi  
w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2020 rok  
– druk nr 197/2020. 
 
 
Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski omówił projekt uchwały wraz uzasadnieniem.  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
Brak pytań. 
 
Brak głosów w dyskusji.  
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za” , przy braku  głosów „przeciw”  i 2 głosach 
„wstrzymuj ących się” , jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Ad pkt 4 – Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi  
w sprawie likwidacji centrów administracyjnych oraz utworzenia jednostki budżetowej 
o nazwie Centrum Administracyjne Pieczy Zastępczej i nadania jej statutu  
– druk nr 201/2020. 
 
 
Zgodnie z wnioskiem wiceprzewodniczącego Komisji prowadzącego obrady oraz za zgodą 
wszystkich radnych zastępca dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr 
Rydzewski omówił łącznie wszystkie projekty uchwał złożone do Komisji przez Miejski 
Ośrodek Pomocy Społecznej wraz z ich uzasadnieniami.  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
Radny p. Władysław Skwarka zapytał, gdzie fizycznie będzie mieściła się ta jednostka 
organizacyjna.  
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Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
wyjaśnił, że w budynku obecnego Domu Dziecka przy ul. Małachowskiego, który zostanie 
przeniesiony, jeśli pozyskana zostanie nowa lokalizacja. Wówczas przy ul. Małachowskiego 
zostanie umieszczony Wydział Rodzinnej Pieczy Zastępczej.  
 
Radny p. Radosław Marzec zapytał, jakie koszty poniesie Miasto w związku z planowanymi 
zmianami. 
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
odpowiedział, że Miasto poniesie przede wszystkim koszty osobowe. Będą one znacznie 
niższe, niż dotąd ponoszone. Docelowo liczba pracowników z 57 osób zatrudnionych  
w administracji zmniejszy się do 24,5 etatu. 
 
Radny p. Radosław Marzec zapytał, czy oznacza to, że połowa pracowników 
administracyjnych zostanie zwolniona.  
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
odpowiedział, że nie. Pracownicy, którzy wyrażą zgodę zostaną przeniesieni. 
 
Radny p. Radosław Marzec odpowiedział, że z potrzebnych dotąd pracowników pozostanie 
tylko połowa. Dalej zapytał o koszty związane z utworzeniem wspólnego Centrum – 
przygotowanie i wyposażenie lokalu.  
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
odpowiedział, że 150 tys. zł. wyniosą koszty remontu, jeśli uda się przenieść  
z ul. Piotrkowskiej Wydział Rodzinnej Pieczy Zastępczej na ul. Małachowskiego, 
wyposażenie lokalu – 40 tys. zł, najem – 2300 zł. Na samo utworzenie CUW przewiduje się 
przeznaczyć niecałe 200 tys. zł. Koszty funkcjonowania CUW, to 1 932 000 zł, koszty  
w placówkach, to 4 313 000 zł. – oznacza to 2 380 000 zł oszczędności. 
 
Radny p. Radosław Marzec zapytał, czy rozważa się zaproponowanie ww. pracownikom 
funkcjonowanie w ramach wydziału.  
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
odpowiedział, że mowa tylko o pracownikach administracji, stanowiska zachowują 
wychowawcy, kucharki, psychologowie itd., czyli wszyscy pracownicy związani z opieką nad 
dziećmi. Centrum Usług Wspólnych dotyczy jedynie pracowników administracyjnych.  
 
Radny p. Władysław Skwarka zapytał, czy ww. środki zostały zabezpieczone w budżecie 
MOPS. 
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
odpowiedział, że po podjęciu uchwały Ośrodek wystąpi w tej sprawie do Skarbnika Miasta.  
 
Radny p. Radosław Marzec powiedział, że według jego subiektywnej oceny omawiany 
projekt uchwały jest nieprzygotowany, a zmiany nie są odpowiednio przygotowane do 
wdrożenia.  
 
Radny p. Władysław Skwarka odpowiedział, że proponowane zmiany są uzasadnione  
ekonomicznie.  
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Radny p. Radosław Marzec odpowiedział, że nie dostrzega tych oszczędności. Mają być  
w przyszłości.  
 
Radny p. Władysław Skwarka odpowiedział, że podczas jutrzejszego posiedzenia Komisji 
Finansów, Budżetu i Polityki Podatkowej zostaną omówione szczegółowo, tak aby było 
dokładnie wiadomo jaka będzie ich wysokość.  
 
Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała, czy jest opinia związków 
zawodowych działających na terenie MOPS dotyczącą tego projektu uchwały.  
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
odpowiedział, że tak – opinia jest negatywna, gdyż dotyczy zmniejszenia liczby 
zatrudnionych osób.  
 
Radny p. Władysław Skwarka odpowiedział, że potrzebna jest opinia związków, nie musi 
być pozytywna.  
 
Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk podkreśliła, że opinia ta jest bardzo dla 
radnych istotna, gdyż dotyczy osób które najlepiej wiedzą, co dzieje się w placówkach. 
Zmiana w zatrudnieniu stanowi dużą zmianę w strukturze jednostek. Zapytała, czy 
pracownicy związków zostali poinformowani o tym, że projekty uchwał będą omawiane 
podczas posiedzenia i czy będą mieli możliwość zabrać głos.  
 
Wiceprzewodniczący Komisji p. Michał Olejniczak  odpowiedział, że zostali oni zaproszeni 
na posiedzenie.  
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski również 
to potwierdził.  
 
Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała, czy opinie te zostały 
przesłane do Komisji. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji p. Michał Olejniczak  odpowiedział, że nie. 
 
Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zwróciła się z prośbą o ich przesłanie.  
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
zapewnił, że zostaną przesłane. 
 
Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała, kiedy CUW rozpocznie 
działanie.  
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
odpowiedział, że 1 stycznia 2021 roku.  
 
Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała, czy na funkcje 
administracyjne w CUW będą rozpisywane konkursy.  
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Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
odpowiedział, że nie – pracownicy będą przenoszeni z placówek. 
 
Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała, czy jest to dobry pomysł, aby 
centralizować administrację i powodować konieczność przemieszczania się wielu osób  
w jedno miejsce dla np. uzyskania podpisu, czy informacji.  
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
odpowiedział, że Ośrodek zapewnia możliwość funkcjonowania zdalnego w bardzo szerokim 
zakresie. Nie ma konieczności załatwiania spraw osobiście.  
 
Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała, kiedy uda się dostosować 
wielkość domów dziecka do wymagań ustawowych.  
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
odpowiedział, że dotąd udało się dostosować jeden dom dziecka, za chwilę będą kolejne. 
Liczy na to, że najpóźniej do końca bieżącego roku zostaną dostosowane wszystkie placówki.  
 
Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk dodała, że nie będzie głosować 
pozytywnie za proponowanymi zmianami, gdyż nie mogła zapoznać się z opinią negatywną 
związków zawodowych. 
 
Prezes Oddziału ZNP Łódź-Bałuty p. Agnieszka Michałowska-Stasiak odnośnie opinii 
związków zawodowych powiedziała, że dyrektor P. Rydzewski informował o negatywnej 
opinii związków ze względu na zwolnienia pracowników, natomiast na spotkaniach w UMŁ 
w obecności przewodniczącego Rady Miejskiej dyrektor P. Rydzewski gwarantował, że do 
żadnych zwolnień nie dojdzie i wszyscy pracownicy administracyjni będą mieli 
zaproponowane stanowiska pracy w CUW. Dlatego zastanawia się dlaczego teraz dyrektor  
P. Rydzewski mówi  o zwolnieniach. Wyjaśniła, że opinia ZNP jest negatywna z wielu innych 
powodów: w ocenie Związku ta uchwała jest nieprzygotowana, nie jest dokładnie 
skalkulowana i wyliczona i przede wszystkim jest niepotrzebna. Związek neguje zasadność  
i celowość takiego przedsięwzięcia. Zwróciła uwagę, że dyrektor P. Rydzewski nie 
doprowadził do końca pierwszorzędnej sprawy tj. doprowadzenie liczebności domów dziecka 
do wymogów ustawy o rodzinie i pieczy zastępczej. Na 16 domów dziecka w Łodzi dyrektor 
mówi o dostosowaniu 2 domów – to trochę mało. W drugiej kolejności dyrektor winien zająć 
się nowymi lokalizacjami dla domów dziecka o zmniejszonej liczebności, dostosować do 
wymogów domów dziecka i dopiero zająć się zmianami administracyjnymi. Jednocześnie  na 
spotkaniach mówiono, że z inicjatywy MOPS dyrektorzy domów dziecka mają pisać pisma 
do ministerstwa, aby prolongować ustawę.  
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
odpowiedział, że była to inicjatywa dyrektora jednego z domów dziecka, a nie MOPS.  
 
Prezes Oddziału ZNP Łódź-Bałuty p. Agnieszka Michałowska-Stasiak odpowiedziała, że 
MOPS winien przejąć kontrolę nad taką inicjatywą, bo nie tędy droga. Kiedy Miasto 
wyłożyło ogromne środki na zintegrowany system finansów w domach dziecka, gdzie przez 
rok trwały szkolenia księgowych, tworzenie CUW jest pozbawione jakichkolwiek względów 
ekonomicznych.  
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Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
odpowiedział, że jeden dom dziecka został zlikwidowany, a dwa domy dziecka zostały 
dostosowane do wymogów ustawy. Pozostało 5 domów dziecka z liczbą dzieci powyżej 
normy. Pozostałe domy pozostają w normie podstawowej. Odnośnie pism do ministerstwa, to 
dyrektor domu dziecka, jako samodzielna osoba mógł wystąpić z taką inicjatywą i nie jest 
rolą dyrektora MOPS żeby to ukrócić. Doświadczenia funkcjonowania ZFM wskazują, że nie 
wszystkie placówki sobie radzą i właśnie dlatego placówki winny zostać objęte wspólną 
administracją finansową.  
 
Prezes Oddziału ZNP Łódź-Bałuty p. Agnieszka Michałowska-Stasiak dodała, że 
zintegrowana księgowość była już stosowana w przeszłości. W latach 90’ powołano dla 
placówek oświatowych Centra Dzielnicowe – to się nie sprawdziło, przywrócono księgowość 
do placówek oświatowych. Dwa lata temu powstało CUW dla placówek oświatowych – 
dotyczyło szkół i przedszkoli. Od tego momentu pojawiły się problemy, a koszty 
funkcjonowania CUW nie są wcale niższe, niż koszty funkcjonowania księgowych  
w placówkach. O zastępowalności księgowych nie ma mowy, choć to też było sztandarowe 
hasło przy tworzeniu Centrum. Stąd poważne wątpliwości Związku, że dotychczasowe błędy 
nie zostaną powielone. Jeśli chodzi o oszczędności i finanse, gdyż część księgowych nie 
przyjmie ofert MOPS, a są doskonałymi fachowcami i poszukają pracy poza oświata , poza 
MOPS. Będą problemy kadrowe i będzie to kolejny problem MOPS do rozwiązania. 
Zapytała, czy radni pytali jakie środki od 2017 r. MOPS wydatkował  na pozyskiwanie 
nowych rodzin zastępczych – szkolenia itp. oraz całościowe te koszty w przeliczeniu na 
liczbę dzieci umieszczonych w rodzinach zastępczych. Wtedy będzie wiadomo, jaki jest koszt 
umieszczenia jednego dziecka w rodzinie zastępczej. Warto zastanowić się, czy te publiczne 
pieniądze zostały słusznie spożytkowane. W jej opinii wiele spraw nie dzieje się dobrze. Np. 
Dawny dom usamodzielnienia przy ul. Żeromskiego, Dom Dziecka nr 3 można było 
przekształcić w samodzielny dom – było tam 8 wychowanków, czyli spełniał wszystkie 
wymogi ustawowe – natomiast dyrektor P. Ryszewski uznał, że nie wystąpi do Wojewody 
Łódzkiego o zgodę, ponieważ za jego kadencji żaden nowy dom dziecka nie powstanie. Dom 
Dziecka nr 1, gdzie jest 30 wychowanków, gdzie bardzo małymi nakładami kosztów można 
utworzyć niezależne dwa domy w jednym budynku, bo ustawa na to pozwala – również nic  
w tym zakresie dyrektor MOPS nie robi, a zajmuje się sprawami drugorzędnymi. 
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
odpowiedział, że ustawa nie zezwala na umieszczanie dwóch jednostek w jednym budynku… 
 
Prezes Oddziału ZNP Łódź-Bałuty p. Agnieszka Michałowska-Stasiak uzupełniła, że 
jeżeli jest niezależne wejście, to ustawa zezwala. 
 
Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Piotr Rydzewski 
kontynuował, że ustawa nie zezwala bez specjalnej zgody wojewody. Teraz rozmawiamy  
o administracji i nie można porównywać szkół z dziesiątkami pracowników do placówek  
z ośmioma, czy dziewięcioma pracownikami.  
 
Prezes Oddziału ZNP Łódź-Bałuty p. Agnieszka Michałowska-Stasiak powtórzyła, że 
ZNP jest przeciwny proponowanym rozwiązaniom. Zdaniem Związku jest to odchodzenie od 
najważniejszego tematu, którym jest dostosowanie domów dziecka do wymogów ustawy.  
O tym w ogóle się nie mówi i dyrektor nic w tym kierunku nie robi. Do Związku nie docierają 
w tej sprawie informacje.  
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Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk powiedziała, że przez miesiące trudno 
jest uzyskać informacje z MOPS nt. kosztów reformy. Od 2017 r. dyrektor P. Rydzewski 
zapowiada konieczność zmian, a trudno jest się doczekać efektów. Przedstawiane informacje 
budzą kontrowersje, nie zgadzają się z nimi pracownicy i związki zawodowe – to szczególnie 
niepokojące. Pozostaje pytanie, czy tworzenie dużych Centrów będzie służyło w przyszłości 
małym placówkom - po dostosowaniu do wymogów ustawy.  
 
Na tym zakończono fazę pytań i dyskusji. 
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za” , przy 2 głosach „przeciw”  i 0 głosów 
„wstrzymuj ących się” , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Ad pkt 5 – Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek budżetowych o nazwach 
Centrum Administracyjne Nr 3 w Łodzi, Dom Dziecka Nr 13 w Łodzi oraz Dom Dziecka 
Nr 14 w Łodzi i nadania statutów jednostkom - druk nr 202/2020. 
 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
Jak wyżej. 
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za” , przy 2 głosach „przeciw”  i 0 głosów 
„wstrzymuj ących się” , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Ad pkt 6 – Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 1 w Łodzi  
– druk nr 203/2020.  
 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
Jak wyżej.  
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 



 11

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za” , przy 2 głosach „przeciw”  i 0 głosów 
„wstrzymuj ących się” , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Ad pkt 7 – Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 2 w Łodzi  
– druk nr 214/2020. 
 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
Jak wyżej. 
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za” , przy 2 głosach „przeciw”  i 0 głosów 
„wstrzymuj ących się” , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Ad pkt 8 – Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 3 „Słoneczna 
Polana” w Łodzi – druk nr 215/2020. 
 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
Jak wyżej. 
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za” , przy 2 głosach „przeciw”  i 0 głosów 
„wstrzymuj ących się” , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Ad pkt 9 – Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 4 w Łodzi  
– druk nr 216/2020. 
 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
Jak wyżej.  
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Wiceprzewodniczący Komisji  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za” , przy 2 głosach „przeciw”  i 0 głosów 
„wstrzymuj ących się” , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Ad pkt 10 – Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 5 w Łodzi  
– druk nr 217/2020. 
 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
Jak wyżej.  
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za” , przy 2 głosach „przeciw”  i 0 głosów 
„wstrzymuj ących się” , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Ad pkt 11 – Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 6 im. Stanisława 
Jachowicza w Łodzi – druk nr 218/2020. 
 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
Jak wyżej.  
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za” , przy 2 głosach „przeciw”  i 0 głosów 
„wstrzymuj ących się” , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Ad pkt 12 – Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 7 im. Stefana 
Żeromskiego w Łodzi – druk nr 219/2020. 
 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
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Faza pytań i dyskusji.  
 
Jak wyżej.  
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za” , przy 2 głosach „przeciw”  i 0 głosów 
„wstrzymuj ących się” , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Ad pkt 13 – Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka Nr 9 – Domowi 
Mi ędzypokoleniowemu Bednarska w Łodzi – druk nr 220/2020. 
 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
Jak wyżej.  
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za” , przy 2 głosach „przeciw”  i 0 głosów 
„wstrzymuj ących się” , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Ad pkt 14 – Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek budżetowych o nazwach 
Centrum Administracyjne Nr 1 w Łodzi oraz Dom Dziecka Nr 10 w Łodzi  
i nadania statutów jednostkom - druk nr 210/2020. 
 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
Jak wyżej.  
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za” , przy 2 głosach „przeciw”  i 0 głosów 
„wstrzymuj ących się” , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Ad pkt 15 – Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek budżetowych o nazwach 
Centrum Administracyjne Nr 2 w Łodzi oraz Dom Dziecka Nr 11 oraz Dom Dziecka Nr 
12 w Łodzi i nadania statutów jednostkom - druk nr 211/2020. 
 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
Jak wyżej. 
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za” , przy 2 głosach „przeciw”  i 0 głosów 
„wstrzymuj ących się” , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Ad pkt 16 – Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek budżetowych o nazwach 
Centrum Administracyjne Nr 4 w Łodzi oraz Dom Dziecka Nr 15 i nadania statutów 
jednostkom - druk nr 212/2020. 
 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
Jak wyżej.  
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za” , przy 2 głosach „przeciw”  i braku  głosów 
„wstrzymuj ących się” , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Ad pkt 17 – Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek budżetowych o nazwach 
Centrum Administracyjne Nr 5 w Łodzi oraz Dom Dziecka Nr 16 i nadania statutów 
jednostkom - druk nr 213/2020. 
 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
 
Faza pytań i dyskusji.  
 
Jak wyżej.  
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Wiceprzewodniczący Komisji  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za” , przy 2 głosach „przeciw”  i 0 głosów 
„wstrzymuj ących się” , pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Ad pkt 18 – Sprawy wniesione i wolne wnioski. 
 
 
Wiceprzewodniczący Komisji poinformował, że pisma które wpłynęły do Komisji 
(wymienione poniżej) umieszczone zostały w folderze poczty elektronicznej pn. Aktówka, 
Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej. 
 
- odpowiedź MOPS na pismo Komisji dotyczącego sprawozdania z efektów pracy 
organizatora rodzinnej pieczy zastępczej 
 
- pismo mieszkanki Łodzi w sprawie jej trudnej sytuacji materialnej  
 
Wiceprzewodniczący Komisji p. Michał Olejniczak  zaproponował skierować pismo 
mieszkanki do wyjaśnienia przez MOPS.  
 
 
Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz zwrócił się do radnych z propozycją 
posiedzenia Komisji poświęconego przygotowaniom do sezonu jesiennego, w związku  
z sezonowymi zachorowaniami na grypę oraz epidemią COVID-19. Ponadto posiedzenia 
poświęconego sytuacji w pieczy zastępczej. Przewodniczący zaproponował też, aby radni 
wskazali inne dni – poniedziałek, wtorek lub piątek - dla określenia alternatywnego terminu 
posiedzeń Komisji Zdrowia.  
 
 
 
Innych spraw nie zgłoszono.  
 
 
Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany. 
 
 
 
 
   Protokół sporządziła           Wiceprzewodniczący Komisji 
 
Magdalena Czerkawska           Michał Olejniczak 


